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Veilig op weg. Daar jagen wij voor! Jagers 
 spelen een belangrijke rol in het vergroten van 
de verkeersveiligheid is de valse claim die jagers 
in een grote campagne aan het Nederlands 
publiek proberen te slijten. Ze jagen niet voor 
hun eigen lol, maar voor het waarborgen van 
de veiligheid van weggebruikers, en dat doen 
ze al sinds 1904, proberen ze met terugwer-
kende kracht hun eigen straatje schoon te vegen. 
 Belangrijkste argument: als we meer dieren 
 schieten dan kunnen we voorkomen dat ze onder 
een auto komen.
Een buitengewoon vals argument, omdat jagers 
eerder claimden dat dankzij hun inspanningen 
de reeënstand hoger is dan ooit.
Bovendien constateerde onderzoeker Edgar van 
der Grift (Wageningen University & Research) 
recent dat het afschieten van reeën niet leidt tot 
minder wildaanrijdingen of dat daar althans 
geen wetenschappelijk bewijs voor is.
Het omgekeerde kan evengoed waar zijn: jagers 
beweren met regelmaat dat toeristen voor versto-
ring zouden zorgen en daarmee wilde zwijnen 
en andere dieren ‘de weg op zouden jagen’.
Als dat waar is, heb je niet veel fantasie nodig 
om je te realiseren dat verstoring door jagers 
 tenminste op z’n minst hetzelfde effect zou kun-
nen hebben. Wanneer de natuurlijke populatie-
dynamiek en de groepshiërarchie letterlijk aan 
flarden geschoten worden, gaan de dieren zwer-
ven met (on)voorspelbare gevolgen.
Dat het de jagers meer te doen is om het genot 
van het schot met aansluitend de mogelijkheid 
om een ‘vette bek’ te halen, wordt duidelijk uit 
het feit dat ze campagne voeren met ‘gratis 
wildkroketten’ waarvoor ze in plaatsen als Al-
mere huis aan huis kroketbonnen verspreiden die 
 verzilverd kunnen worden bij de lokale snackbar.
Aanprijzing: Wild is ‘Super-scharrelvlees’. Ook 
daar gaan de jagers zwaar de fout in, scharrel-
vlees is namelijk - wat je er ook van mag vinden 
- gecertificeerd vlees volgens de controleerbare 
normen van keurmerkorganisatie PROduCERT en 

omdat wild dat per definitie niet heeft, hebben 
de jagers een eigen ‘keurmerk’ ontwikkeld, het 
keurmerk Echt Wild, dat niet verward zou mogen 
worden met het scharrelvleeskeurmerk. Dat jagers 
dat toch welbewust doen, geeft aan dat ze er 
geen moeite mee hebben niet alleen de dieren, 
maar ook de waarheid geweld aan te doen.

Bij het ter perse gaan van dit nummer van Argus 
werd bekend dat de koning opnieuw subsidie 
heeft aangevraagd voor Kroondomein Het Loo, 
met als duidelijke oogmerk daar ongestoord 
te kunnen jagen. De (Nederlandse) pers werd 
 ontvangen in theehuis Het Uddelermeer, ook 
behorend tot het Kroondomein, door rentmeester 
Arno Willems, die met kaartjes van het Kroon-
domein een dwaalspoor uitlegde om de pers 
te laten geloven dat de subsidie niet langer 
 bedoeld was voor de jacht van de koning, maar 
voor de rust van de natuur.
Steeds meer mensen wordt echter duidelijk dat 
rustgebieden vooral laatste rustplaatsen voor 
het wild zijn, dat er intensief geschoten wordt 
en dat er ook andere zaken gebeuren die het 
daglicht niet kunnen verdragen: er zijn in het 
Kroon domein zoveel meer zwijnen dan in omlig-
gende gebieden waarmee een open verbinding 
bestaat, terwijl de natuurlijke terreingesteldheid 
vrijwel hetzelfde is. Zwijnen moeten dus een 
reden hebben om bij voorkeur deze voor hen 
levensgevaarlijke plek te kiezen als leefgebied.
Het postuum gepubliceerde interview met Prins 
Bernhard licht mogelijk een tipje van de sluier 
op: Claus: ‘we moeten de zwijnen op Het Loo 
afschaffen’. Bernhard: ’dan krijg je geen gasten 
meer, want die komen niet voor een hert, die 
 willen zwijnen schieten’.
Claus: ‘Ja, maar dat bijvoeren kunnen we niet 
betalen’.
Bernhard: ‘OK, dan betaal ik’.
De nieuwe subsidie kan onmogelijk los gezien 
worden van dit veelzeggende inkijkje aan 
het hof! 

Niko KoffemanVan struikrovers naar 
klaarovers

R
ed

ac
tio

ne
el


